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Bár Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 

 

12/2022. 

Jegyzőkönyv 

 

Készült a Bár Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2022. december 13. napján 

17:00 órás kezdettel a Bár, Erzsébet tér 1 szám alatt megtartott közmeghallgatással 

egybekötött testületi ülésről. 

 

Jelen vannak: 

 

Jásper Gábor László   polgármester 

Takács Nagy Ferencné  alpolgármester 

Tigelmann Csaba    képviselő 

Horváth György    képviselő 

 

dr. Benedek Zoltán    jegyző 

 

Balatoniné Schmidt Renáta   müv.ház vezető /közmeghallgatáson 

Gaál Zoltán    falugondnok /közmeghallgatáson 

 

Távol: 

 

Horváth János    képviselő 

 

Jelenléti ív szerint a lakosság képviselői a közmeghallgatáson. 

 

Jásper Gábor László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 

határozatképes, mert a megválasztott 5 fő képviselő közül 4 fő az ülésen megjelent. A 

polgármester a köszöntőt követően előterjeszti a napirendi pontokat, melyet a testületi tagok 

elfogadnak. 

 

Napirendi pontok: 

 

1.) Közmeghallgatás 

Előterjesztő: Jásper Gábor László polgármester 

 

2.) Falugondnok beszámolója 

Előterjesztő: Jásper Gábor László polgármester 

 

3.) Körzethatárok 

Előterjesztő: Jásper Gábor László polgármester 

 

4.) Belső ellenőrzés 

Előterjesztő: Jásper Gábor László polgármester 

 

5.) Kérelmek (zárt ülés) 

Előterjesztő: Jásper Gábor László polgármester 

 

6.) Egyebek 
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NAPIRENDI PONT TÁRGYALÁSA 

 

1. napirendi pont: Közmeghallgatás 

 

Jásper Gábor László: Köszöntöm a közmeghallgatáson megjelentetek. 

 

Jásper Gábor László átfogó beszámolót tart az Önkormányzat működéséről az alábbiak szerint. 

 

Először is el kívánom mondani, hogy idén elhunyt Kaczur Sándor képviselőtársunk és a 

jogszabály szerint Horváth György lépett be a testületbe a kapott szavazati számok alapján.  

 

Nagyon nehéz időszakon vagyunk túl, hiszen a covid után egyből háború jött, melyet nagy 

infláció követett. 

 

Kiszámított költségvetéssel indultunk neki ennek az évnek és úgy gondolom, hogy sikerült az 

amit elterveztünk, de a jövő évben is lesz dolgunk bőven. 

 

A háborúra visszakanyarodva 200 ezer forint erejéig segítettük a Máltai Szeretetszolgálatot az 

ukrán menekültek megsegítése érdekében. 

 

3 pályázatot nyertünk, a temető (6 millió), a közösségi színtér (20 millió forint), valamint az 

Erzsébet tér ( 3 millió forint) vonatkozásában. A játszótér pályázat is befejeződött a napokban, 

önerőt is hozzá kellett tenni, nagyon sokat dolgoztunk vele, de megérte, közel 6 millió forintos 

beruházás valósulhatott meg így. 

 

Szeretném, ha az ótemető rendbetétele is megtörténne a jövő évben, mivel én úgy gondolom, 

hogy aki a múltat nem tiszteli, az a jövőt nem érdemli. 

 

2 pályázati projektet fejeztünk be, amely plusz költséggel 12 millió forint volt. 

 

Az üdülő telep az Oportó utca folytatásában kőszórást végeztünk, reméljük aszfalt burkolat is 

kerül rá. 

 

Községünkben közvilágítás korszerűsítés történt, ami 40-50% költség megtakarítást jelent, 

ezért a számításaink szerint a világítás korlátozást nem kell bevezetni, így nem borul 

éjszakánként sötétségben a falu. Már rég meg kellett volna lépni ezt a korszerűsítést.  

 

Az Erzsébet téri munkálatok 7 millió forint költséget jelentettek ebben az évben, de még nincs 

kész, hiszen a növénysziget kialakítása még vissza van és szeretném bővíteni még a 

parkolóhelyek számát. 

 

2.8 millió forint összegben megvásároltuk a Ligorovics féle házat attól aki árverésen szerezte 

meg az ingatlant. Aki megvette az lényegében nem tudta, hogy mit is vett, így felajánlotta 

nekünk, hogy amennyiben mi azon az áron, melyen ő megszerezte megvesszük akkor eladja 

nekünk. Mi éltünk a lehetőséggel és megvásároltuk. Az épületet le fogjuk bontani, egybenyitjuk 

a Wöő házzal, rendet rakunk és egy kisportcsarnokot tervezünk az udvarba. Ez a jövő feladata 

lesz, pályázati lehetőségeket is ki fogunk használni. 

 

A Kormányhivatal ellenőrizte a falugondnoki szolgálatot és kérésüknek megfelelően egy 

mozgáskorlátozott illemhelyet is ki kellett alakítani az önkormányzatnál, ami közel 2 millió 

forint volt. 

 

A Művelődési ház konyha részébe klímát telepíttettünk a költséghatékonyság miatt. 
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Az étkeztetés vonatkozásában szolgáltatót váltottunk, nem lehetett már tovább fenntartani a 

szerződést, elégedetlenek voltak a lakosok a szolgáltatással, de bátran állíthatom, hogy nagyon 

jó döntést hoztunk a sátorhelyi céggel. 

 

A volt konyha épületét áruljuk, volt több érdeklődő is, 10 milliót ajánlottak érte legutoljára, 

melyet keveseltünk, így nem lett belőle szerződés. 

 

Sajnos az orvosi szolgálatról nem tudok jókat mondani, volt jelentkező, minden meg is lett 

beszélve vele, de visszalépett, sajnos várnunk kell tovább. 

 

A zöldhulladék gazdálkodás vonatkozásában két tervünk van, az egyik a zsákos megoldás mint 

Mohácson, a másik egy gödör a temetőnél, de az veszélyes, kezelni is kell a hulladékot (forgatni 

például). 

 

A Coop bolt bezár, ez már biztos, de tervek szerint más fogja átvenni az üzemeltetést, talán 

jobb is, mert higiéniai problémák és árufeltöltési problémák is voltak. 

 

Szükség esetén bevásárlást szervezünk Mohácsra a falugondok segítségével, ez még kidolgozás 

alatt van, de mindenkinek segíteni fogunk. 

 

Több rosszindulatú nyilatkozatot hallottam a nyári időszakban a fűnyírással kapcsolatban. A 

fizikai dolgozóknak rengeteg dolga volt, de így is volt 5-6 alkalommal teljes fűnyírás. Azt is 

szeretném kiemelni, hogy a lakosok igazán le tudnák nyírni a füvet a saját házuk előtt (eü. 

állapot függvényében) nem kell megvárni minket, nem tudok garantálni egész évben 5 cm-es 

füvet a faluban. 

 

Nagyon sok rendezvény volt idén, külön ki szeretném emelni a német önkormányzattal való 

együttműködésünket, a rendezvények során segítenek, anyagilag is. 

 

A közterületi kamerák telepítése is folyamatban van, mely a jövő évben realizálódik. 

 

Az idei évről ennyit szerettem volna elmondani, pár szóban ismertetném a jövő évi terveinket. 

 

Először is nehéz év lesz mindenkinek, hiszen az országos költségvetés, az infláció rá fogja 

nyomni a bélyegét az életünkre, de megtesszük amit lehet. 

 

Terveink között szerepel a Ligorovics féle ház lebontása, sportolási lehetőségek bővítése, 

illetve a buszmegállók bővítése és felújítása. A Mátyás utcában a vízelvezetést is meg kell 

oldanunk, valamint a DRV-vel egyeztetve a glóbus leengedő csövét és a Wöő ház udvarán lévő 

csövet is ki kell cserélnünk. Az Erzsébet tér parkosítása, ótemető kitisztítása, valamint a 

közösségi színtér megépítése lesz még a cél. A pályázati lehetőségeket figyelni fogjuk, van 

olyan is aminél tartaléklistán vagyunk (művelődési ház energetikai korszerűsítése). 

 

Idén 120 millió forintból gazdálkodtunk, illetve több lett az iparűzési adó is mint amire 

számítottunk. 

 

Én nagyon szépen köszönöm a figyelmet és amennyiben van kérdés akkor kérem tegyék fel és 

megválaszoljuk. 

 

Erős Istvánné megkérdezi, hogy a templom világításának hiánya szándékos vagy van valami 

probléma. 
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A polgármester elmondja, hogy az energia árak miatt van lekapcsolva, a közvilágítást azonban 

nem lesz lekapcsolva. 

 

A polgármester a további hozzászólások hiánya miatt felkéri Gaál Zoltánt, hogy számoljon be 

a falugondnoki tevékenységéről. 

 

Gaál Zoltán a lakosság előtt átfogó beszámolót tart a tevékenységéről a melléklet szerinti 

tartalommal, mely beszámolót a lakosság és a képviselő testület tagjai elfogadnak. 

 

A falugondnokhoz kérdés nem érkezik. 

 

A polgármester ezt követően felkéri Balatoniné Schmidt Renátát, hogy tartsa meg ő is a 

beszámolóját az idei évi tevékenységéről. 

 

Balatoniné Schmidt Renáta a főbb kultúrális programokról beszámol, kiemeli, hogy 21 

rendezvény volt az évben és a melléklet szerinti tartalommal beszámol azokról. 

 

Erős Istvánné megjegyzi, hogy az elmúlt 20 évben ennyire lelkes, segítőkész kulturális 

munkatárs nem volt, nagyon megdicséri a kolléganőt. 

 

A polgármester megköszöni a részvételt és kérdést intéz a hallgatóság irányába, hogy van-e 

valakinek kérdése, javaslata. 

 

Hozzászólás nem érkezik, ezért a polgármester a közmeghallgatást lezárja és 10 perc szünetet 

rendel el a testületi ülés előtt. 

 

2. napirendi pont: Falugondnok beszámolója 

 

Jásper Gábor László: Határozat formájában el kell fogadnunk a falugondnok beszámolóját, 

részemről elfogadható. 

 

Takács Nagy Ferencné: Fogadjuk el. 

 

Jásper Gábor László: Kérem a testületi tagokat, hogy amennyiben nincs kérdés, észrevétel, úgy 

szavazzon. 

 

A testület 4 igen szavazattal 0 nem ellenében a következő határozatot hozta: 

 

118/2022 (XII.13.) Kt. számú határozat a 

falugondnok beszámolójáról: 

Bár Községi Önkormányzat Képviselő-

testülete arról határozott, hogy a 2022-es 

évről szóló falugondnoki beszámolót 

elfogadja. 

Határidő: Azonnal 

Felelős: Jásper Gábor László polgármester 

3. napirendi pont: Körzethatárok 

 

Jásper Gábor László: A tankerület megküldte szokásos levelét a körzethatárokkal kapcsolatban, 

részemről elfogadható, tartalmát ismertetem. 

 

A testületi tagok egyetértenek. 
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Jásper Gábor László: Kérem a testületi tagokat, hogy amennyiben nincs kérdés, észrevétel, úgy 

szavazzon. 

 

A testület 4 igen szavazattal 0 nem ellenében a következő határozatot hozta: 

 

119/2022 (XII.13.) Kt. számú határozat a 

körzethatárokról: 

Bár Községi Önkormányzat Képviselő-

testülete arról határozott, hogy a Mohácsi 

Tankerületi Központ 2023-2024-es tanévre 

vonatkozó felvételi körzetek tervezetével 

egyetért, illetve elfogadja. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Jásper Gábor László polgármester 

4. napirendi pont: Belső ellenőrzés 

 

Jásper Gábor László: A belső ellenőr elküldte a közművelődési feladatokkal kapcsolatos 

ellenőrzési jelentését, melyet most ismertetek. Könyveléstechnikai probléma van, ezt lehet 

kezelni, szerintem fogadjuk el. 

 

A testületi tagok egyetértenek. 

 

Jásper Gábor László: Kérem a testületi tagokat, hogy amennyiben nincs kérdés, észrevétel, úgy 

szavazzon. 

 

A testület 4 igen szavazattal 0 nem ellenében a következő határozatot hozta: 

 

120/2022 (XII.13.) Kt. számú határozat a 

közművelődési feladatok ellenőrzésről: 

Bár Község Önkormányzat képviselő-

testülete arról határozott, hogy a 

közművelődési feladatok elvégzésével 

kapcsolatos belső ellenőri jelentést 

elfogadja és felhívja a figyelmet a 

pontosabb könyvelés végzésére. 

Határidő: Azonnal 

Felelős: Jásper Gábor László polgármester 

 

5. napirendi pont: Kérelmek (zárt ülés) 

 

6. napirendi pont: Egyebek 

 

Jásper Gábor László: Magyar Államkincstárral egyeztetve a 2023 – as költségvetésben 

támogatást tudunk lehívni a bölcsődei gyermekétkeztetésre. Ennek okán szükséges térítési díjat 

megállapítanunk, ami a jogszabály szerint nem lehet más, mint a vállalkozó által meghatározott 

egy adagra jutó nyersanyag költség összege ami 588 ft. Erről kell alkotnunk egy határozatot 

2023 január 01. hatályba lépéssel. 

 

A testületi tagok egyetértenek. 

 

Jásper Gábor László: Kérem a testületi tagokat, hogy amennyiben nincs kérdés, észrevétel, úgy 

szavazzon. 
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A testület 4 igen szavazattal 0 nem ellenében a következő határozatot hozta: 

 

123/2022 (XII.13.) Kt. számú határozat a 

bölcsődei étkeztetés térítési díjról: 
Bár Községi Önkormányzat Képviselő-

testülete arról határozott, hogy bölcsődei 

étkeztetés térítési díjat a Mohács-Bár-

Homorúd-Sátorhely-Székelyszabar 

Köznevelési Intézményfenntartó Társulás 

Bári Tagóvodája vonatkozásában 588 

ft/adag összegben állapítja meg 2023. 

január 01-től. 

Határidő: 2023. január 01-től 

Felelős: Jásper Gábor László polgármester 

 

Több kérdés, hozzászólás nem volt, a polgármester az ülést berekesztette. 

 

 

Kmf. 

 

Jásper Gábor László   dr. Benedek Zoltán 

polgármester      jegyző 


